

Møde i Tårnby Sogns Menighedsråd

Torsdag den 27. februar 2025 kl. 17.00 i menighedsrådslokalerne

Tårnby Præstegård

1) Evt. afbud	Kirsten E. Svane, Laila Bomose, Per H. Frederiksen.
2) Yderligere tilstede	Konsulent Bent Jørgensen
3) Meddelelser fra formanden a) Siden sidst b) Måling og afregning for vand, Præsteboligen Engelsvej 330	<p>a) Der er styr på kirkegårdsplanerne, se pkt. 8.</p> <p>b) Konsulent Bent Jørgensen orienterede om, at der er opsat en bimåler i sognegården samt gårdspladsen. Der er udarbejdet et skema (udleveret på mødet). Målerne aflæses én gang årligt, og skrives ind i skemaet, der foretages en kalkulation, og man kan se, hvor meget vand der er anvendt i præstegården, sognegården og gårdspladsen. Bent orienterede også om betalingsfordelingen. Bent anmodede MR om at godkende skema og systematikken. MR godkendte dette. Kirketjenerne skal aflæse for sognegård og gårdsplads, og Camilla afregner for sin bolig.</p> <p>c) Formanden Flemming N. Pedersen orienterede om, at Provstiet har vedtaget, at de vil støtte projektet «Snapper og Topper» - undervisning til indskoling.</p> <p>d) Biskoppen har godkendt, at Provstiet alene har 5 medlemmer p.t.</p> <p>e) Flemming reklamerede for "Himmelske Dage».</p> <p>f) Vi er inviteret til at besøge Bibliarium-et. Ib er på sagen, og undersøger, om hele MR og præster kan komme på én gang.</p> <p>g) Julefrokost er den 5. december 2025 for alle.</p> <p>h) Punktet om visionsmøde er skubbet til efteråret, og finde ud af finansiering. Visionsmødet vil være for både MR og medarbejderne. Camilla begrundede ændringen med, at de som præster gerne ville være i jobbet et års tid først. Flere diskuterede præmisserne for et visionsmøde. Der nedsættes et udvalg, som tager hul på opgaven. Udvalg</p>

	nedsættes på næste MR-møde i marts 2025.
4) Kassereren a) Orientering b)	a) Kassereren orienterede om, at bankskiftet nu næsten er på plads, og kun få tekniske detaljer er tilbage. b) Anne-Marie orienterede om 67-gruppen på kr. 25.000, som hun ønskede øremærket til visionsmødet. Dette kunne MR tilslutte sig, dog med den bemærkning, at der skal være plads til uddannelse / kurser af nye medarbejdere, såfremt dette bliver relevant. I lyset af kassererens info blev det besluttet, at nedsætte et udvalg med det samme, bestående af Philip, Camilla, Hanne, Louise, og Susan. c) Der arbejdes på regnskab 2024.
5) Kirkeværgen a) Orientering on første halvår 2025	Kirkeværgen vender tilbage med info på MR i marts 2025.
6) Meddelelser fra personalerepræsentanten	Intet at bemærke udover, at medarbejderne ikke er orienteret om skimmelsvampen i orglet. Medarbejderne har været bekymret. Lennart opfordrede til, at MR informerede om, hvilken type skimmelsvamp det er, og at der ikke er grund til bekymring. Der vil blive lave en skriftlig info om, hvad der er op og ned i orglet. Kontaktpersonen vil tage sig af det.
7) Meddelelser fra præsterne: a) Sognepræst Camilla Cedermann b) Tidspunkt for bisæt/begravelse c) Sognepræst Louise Husted Rosenberg d) Sognepræst Laila Bomose e) Sognepræst Ib Ehlers Jørgensen	Camilla: vil gerne arbejde med ældre-arrangementer samt børnefamilierne i efteråret. Vedr. lydanlægget har fundraiseren, at kirken skal afsætte 10% af det samlede beløb / tilbud til et nyt anlæg. Så vil kirken stå sig bedre, når der søges om finansiering. PT er der et tilbud på kr. 250.000 fra Oticon. Kassereren vil vende tilbage på MR-mødet i marts 2025, og vil her orientere MR om, hvordan / hvorfra de kr. 25.000 tages. Derfor siger MR OK til, at man går videre med projektet. Philip ønskede en uddybning af regnskab 2024, så de nye medlemmer kan lære noget om regnskab i kirken. Dette tilsluttede flere sig. Louise har også i gang med nogle ting med børnegudstjenester / børnegudstjenester. Ib informerede om, hvordan præsterne har et månedlige møde, hvor man fordeler opgaverne og taler sammen i øvrigt.

	<p>Der er konfirmationer i hele maj måned, så derfor holdes der 4 aftensgudstjenester med nadver.</p> <p>Præsterne orienterede om deres konfirmationshold.</p> <p>Lennart ønskede en bedre kommunikation om bisættelser og begravelser, idet man på kirkegården ikke nødvendigvis tjekkede ChurchDesk for en uge af gangen. Og man diskuterede rammetider m.lign.</p> <p>Alle var enige om, at medarbejderne skal tjekke ChurchDesk, og at dette også er kirkegårdslederens opgave at fordele informationer m.m.</p>
<p>8) Kirkegårdsudvalget a) Orientering</p>	<p>Har haft møde med Provsten. Imidlertid var kirkegårdsplanen aldrig blevet godkendt på et MR-møde, så derfor anmoder man om MRs godkendelse af kirkegårdsplanerne. MR godkendte de forelagte planer.</p> <p>Der blev orienteret om nogle af projekterne i planen. Der er også sat beløb på nogle af tingene.</p>
<p>9) Præstebolig udvalg a) Orientering</p>	<p>Afregning af vand er behandlet under punkt 3.</p>
<p>10) Menighedsplejen a) Orientering</p>	<p>Camilla orienterede om arbejdet, og takkede Hanne for hendes hjælp til kordegnen.</p> <p>Gorm rejste spørgsmålet, om man kunne få en lille betaling ved mad- og kaffearrangementer. Spørgsmålet blev diskuteret. Man kan ikke se på betalingerne, om de er til kollekten eller menighedsplejen p.t.</p> <p>MR ønsker et ekstra mobilnr. – dette tager menighedsplejen sig af.</p>
<p>11) Kontaktperson a)</p>	<p>Kontaktpersonen vender tilbage i marts 2025.</p>
<p>12) Aktivitetsudvalget a) Orientering</p>	<p>Hanne orienterede bl.a. om Fastelavngudstjeneste, Koncert om Sorg m.m.</p>
<p>13) Skoletjenesten a) Orientering</p>	<p>Intet at bemærke.</p>
<p>14) Klima og miljøudvalg</p>	<p>Philip orienterede. Der har været møde 2 gange. Hvad ligger der i handleplaner for Grøn Kirke m.m.</p>

	<p>Der er lavet en plan for uge 17 med affaldsindsamling, der er planlagt foredrag, og workshop, i alt 4 arrangementer i uge 17. Workshoppen er gratis.</p> <p>Der vil også være en klimagudstjeneste. Blomstersåning i præstehaven.</p> <p>Flere sorteringssteder og insektsteder på kirkegården m.m.</p> <p>Der var flere kommentarer til arbejdet i udvalget.</p>
15) Evt.	<p>Gorm ønskede, at man kun svare på mails direkte til afsenderen. Taget til efterretning.</p>

H. Pors

Inge Ilse

[Signature]

[Signature]

Hans Peter Pors

[Signature]

[Signature]

Lærke Pors

Søren K. Lund

[Signature]

[Signature]

Ellen B. Søndag

[Signature]

[Signature]

Lukket møde

1) Yderligere fra formanden	
2) Yderligere for kontaktperson	
3) Evt.	